

Gay van der Meer (1924-2014)

Gay van der Meer, was the curator of medals of the Royal Coin Collection in The Netherlands from 1960 until 1988. She was very active within FIDEM for many years.



Claude Arthus-Bertrand (1919-2014)

Our Honorary Member and former Secretary General, Claude Arthus-Bertrand died in his sleep July 29, 2014, in his beloved summer resort in Plougrescant (Bretagne).

It is not possible to sum up in a few lines what he and his family have meant to us in FIDEM – his father was one of the founders and our President until 1960, he himself became our Secretary General that year and, as can be witnessed by many older participants, a most effective, energetic and diplomatic member of our Committee for many years, even after having left his position to Mrs. Mariangela Johnson Pasqualetti. A good help he had in his secretary the late Mademoiselle Mireille Mosser.

Personally, I made the acquaintance of Claude and his late wife Jeanne almost 60 years ago. We became friends for a lifetime and in our active years we met very often, sometimes twice a year, in his home as well as in mine. Now being too old for travels we have had a contact by letters (belonging to the generation that still writes letters), as late as in March of this year, when I promised to make a visit to Paris in October – hélas, it will not take place! Our many conversations, sometimes full of jokes, I shall remember as long as I have a memory left. And certainly the importance of the Art of the Medal, a constant subject of thought and action.

*Lars O. Lagerqvist
Hon. President of FIDEM
Kristianstad, August 2014*

Notre membre honoraire et ancien Secrétaire Général, Claude Arthus-Bertrand, est mort dans son sommeil le 29 Juillet 2014, dans la maison qu'il aimait à Plougrescant (Bretagne).

Il n'est pas possible en quelques lignes de décrire ce que lui et sa famille ont signifié pour la FIDEM - son père fut l'un de nos fondateurs et notre Président jusqu'en 1960, lui même devint notre Secrétaire Général la même année et, comme peut le témoigner les anciens participants, il était pendant plusieurs années un membre très efficace, énergique et diplomatique de notre comité exécutif, même après avoir laissé sa position à Mme Mariangela Johnson Pasqualetti. Il avait une grande aide par sa secrétaire la feu Mademoiselle Mireille Mosser.

Personnellement, j'ai fait la connaissance de Claude et de son épouse Jeanne il y a presque 60 ans. Nous devîmes amis pour la vie et dans nos années actives nous nous rencontrions souvent, parfois deux fois par an, aussi bien chez lui que chez moi. Maintenant, étant trop âgé pour voyager, nous gardions contact par lettre (faisant parti de la génération qui toujours écrit des lettres), au plus tard cette année au mois de mars, lorsque je lui promis de venir à Paris au mois d'octobre - hélas, ceci n'aura plus lieu! Nos conversations, parfois remplies de plaisanteries, je m'en souviendrai aussi longtemps que j'ai encore ma mémoire intacte. Et certainement l'importance de l'art de la médaille, un constant sujet de pensée et d'action.

*Lars O. Lagerqvist
Président Honoraire de la FIDEM
Kristianstad, Août 2014*